



COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA
all for community

FONDATIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA
ensemble pour tous

Managing Director, Northern Engagement

Community Foundations of Canada (CFC) is a movement for community vitality, with a mission to build stronger communities by enhancing the philanthropic leadership of community foundations. CFC is the national network of Canada's 191 community foundations — local philanthropic organizations that help Canadians invest in building strong and resilient places to live, work, and play.

CFC is a small team of 16 staff that dreams big about community impact, with a supportive culture rooted in learning, collaboration, and a dedication to teamwork. The main office is in Ottawa, and the team works closely with the network of community foundations from coast to coast to coast. CFC is looking to expand its team with a new contract position starting in February 2019.

The **Managing Director, Northern Engagement**, will work alongside Northern leadership and the CFC team to explore the potential for community philanthropy that is unique to the Arctic regions, inclusive of Inuit Nunangat (Nunatsiavut, Nunavik, Nunavut, Inuvialuit) as well as the Northwest Territories and Yukon. This is an outstanding opportunity to play a central role in supporting community leadership across the North, and may lead to the incubation of an emergent community foundation or other long-term organization.

Who are we looking for?

We are looking for a self-starter with a can-do, roll-up-your-sleeves attitude, who is not afraid to dive-in wherever necessary to get the job done. The right candidate will be able to adapt to a range of roles in support of Northern community philanthropy, some of which will require leadership and vision, and others which will involve following guidance, acting as a team player, and implementing deliverables. We are looking for someone with a special mix of skills that combine a keen eye for detail, a commitment to relationship-building, significant autonomy, and a solutions-oriented attitude. In particular, this person will demonstrate a deep understanding of the unique experiences of the Inuit, First Nations and Métis peoples in the North.

Responsibilities

Working alongside Northern leadership and the CFC team, the Managing Director will bring a lens of reconciliation to all responsibilities, which include but are not limited to:



**COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA**
all for community

**FONDACTIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA**
ensemble pour tous

Operations and Engagement

- Develop and execute strategic and operational plans for exploring the potential for community philanthropy in the North
- Prepare and lead a comprehensive engagement strategy to engage communities in the potential of community philanthropy, with a particular focus on Northern communities
- Identify and activate strategic opportunities
- Manage day-to-day needs and logistics for key projects and partners
- Work closely with colleagues across the country to align operational, logistical, communications, and governance efforts

Strategy and Leadership

- Build and maintain trusted relationships with champion groups, community leaders, partners and other key stakeholders
- Identify, develop and maintain relationships with partners from across sectors, including the federal government and private businesses
- Support the exploration of governance models, policies, strategy, and operating plans

Learning and Communications

- Conduct research and analysis related to communities in the North
- Make recommendations to inform operational and strategic decisions
- Generate communications materials and reports for internal and external stakeholders and audiences

Other

- In keeping with a culture of collaboration, the Managing Director, Northern Engagement will provide other logistical, communications, administrative, and leadership support as needed.

The Profile

We're keen to find a dynamic and motivated individual who has:

- Experience working in the Arctic, including Inuit Nunangat (Nunatsiavut, Nunavik, Nunavut, Inuvialuit) as well as the Northwest Territories and Yukon
- A strong understanding of the unique and diverse experiences of Inuit, First Nations and Métis in the North
- Experience developing and supporting relationships with Indigenous peoples
- At least 4 years of experience leading multi-stakeholder initiatives, preferably in a non-profit setting
- Ability to manage multiple, simultaneous priorities in a fast-paced environment
- Excellent organizational and leadership skills
- Demonstrated written and oral communication skills
- Outstanding problem solving and relationship-building skills
- Creativity and an entrepreneurial spirit
- Experience working with private and public sectors, including with the Government of Canada



COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA
all for community

FONDATIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA
ensemble pour tous

- Experience working with individuals with diverse lived experiences and cultural backgrounds
- An ability to work independently and in teams
- Capacity to work in Inuktitut and/or French is considered an asset

The Specs

This term position will begin in February 2019 and end in March 31, 2020, with a possibility of extension. Total compensation package will be between \$85,000 - \$100,000. This position will require some travel throughout the country as well as occasional early morning, evening, and weekend work.

The Application Process

Email your CV and a detailed cover letter explaining your interest in this role to Laurel Carlton at lcarlton@communityfoundations.ca. Please include '**Managing Director, Northern Engagement**' in the subject line. The deadline for applications is **February 18, 2019 at 5:00pm EST**, although applications will be evaluated on a rolling basis so please apply early.



COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA
all for community

FONDTIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA
ensemble pour tous

Directeur/trice, Engagement du Nord

Fondations communautaires du Canada (FCC) est un mouvement visant à soutenir la vitalité communautaire, et qui a pour mission d'édifier des collectivités plus fortes en renforçant le leadership philanthropique des fondations communautaires. FCC est le réseau national regroupant les 191 fondations communautaires canadiennes — des organismes philanthropiques locaux qui aident les gens d'ici à bâtir des collectivités fortes et résilientes où il fait bon vivre, travailler et jouer.

FCC emploie un petit effectif de 15 personnes qui sont désireuses de générer un important impact communautaire grâce à une culture ancrée dans l'apprentissage, la collaboration et le travail d'équipe. Le siège social est à Ottawa, et le personnel travaille étroitement avec le réseau des fondations communautaires de l'Atlantique au Pacifique à l'Arctique. FCC souhaite renforcer son équipe et pourvoir un nouveau poste contractuel pour février 2019.

Le ou la **Directeur/trice, Engagement du Nord**, œuvrera avec des leaders du Nord et l'équipe de FCC en vue d'explorer une philanthropie communautaire propre aux régions arctiques: l'Inuit Nunangat (Nunatsiavut, Nunavik, Nunavut, Inuvialuit), les Territoires du Nord-Ouest et le Yukon. C'est une occasion unique de jouer un rôle central dans le Grand Nord pour soutenir le leadership communautaire et peut-être l'incubation d'une nouvelle fondation communautaire ou d'un autre organisme permanent.

La personne que nous recherchons

Nous recherchons une personne entreprenante et capable, prête à retrousser ses manches, et qui n'a pas peur de s'engager à fond pour accomplir son travail. Le profil du poste nécessite la capacité de s'adapter à divers rôles pour soutenir la philanthropie communautaire dans le Grand Nord en faisant preuve de leadership et de vision, mais aussi en suivant les instructions reçues, en ayant un esprit d'équipe et en mettant en œuvre les livrables. Nous recherchons une personne possédant une combinaison particulière de compétences et d'attitudes : un grand souci du détail, un engagement à bâtir des relations, une grande autonomie et une approche orientée vers la recherche de solutions. Plus particulièrement, cette personne nécessitera une profonde compréhension des expériences uniques des Inuits, des Premières Nations et des Métis du Grand Nord.

Responsabilités

En travaillant avec l'équipe de FCC et notre personnel affecté au leadership du Nord, le ou la **directeur/trice** incorporera un engagement de réconciliation dans toutes ses responsabilités, qui incluront les responsabilités ci-dessous (liste non exhaustive) :



**COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA**
all for community

**FONDTIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA**
ensemble pour tous

Tâches générales et engagement

- Développer et mettre en œuvre des plans stratégiques et opérationnels dans le but d'explorer le potentiel en matière de philanthropie communautaire dans le Grand Nord
- Préparer et mener une stratégie d'engagement exhaustive afin d'intéresser les communautés au potentiel de la philanthropie communautaire, en mettant particulièrement l'accent sur les communautés nordiques
- Identifier et activer les possibilités stratégiques
- Gérer au quotidien les besoins et la logistique pour les projets et les partenaires clés
- Collaborer de près avec des collègues de partout au pays afin d'aligner les efforts opérationnels et logistiques ainsi que les efforts relativement aux communications et à la gouvernance

Stratégie et leadership

- Bâtir et entretenir des relations de confiance avec des groupes de champions, des leaders communautaires, des partenaires et d'autres intervenants clés
- Identifier, développer et entretenir des relations avec des partenaires d'autres secteurs, dont le gouvernement fédéral et des entreprises privées
- Appuyer l'exploration de modèles de gouvernance, de politiques, de stratégies et de plans opérationnels

Apprentissage et communications

- Effectuer de la recherche et des analyses relativement aux communautés nordiques
- Formuler des recommandations en vue d'orienter les décisions opérationnelles et stratégiques
- Produire du matériel de communication et des rapports pour les intervenants et les publics internes et externes

Autre

- Dans le respect d'une culture de collaboration, le ou la Directeur/trice, Engagement du Nord, fournira d'autres formes de soutien, au besoin, pour la logistique, les communications, l'administration et le leadership.

Le profil

Nous souhaitons trouver une personne dynamique et motivée ayant ces atouts :

- Expérience de travail dans l'Arctique: l'Inuit Nunangat (Nunatsiavut, Nunavik, Nunavut, Inuvialuit), les Territoires du Nord-Ouest et le Yukon



COMMUNITY
FOUNDATIONS
OF CANADA
all for community

FONDACTIONS
COMMUNAUTAIRES
DU CANADA
ensemble pour tous

- Solide compréhension des expériences uniques et variées des Inuits, des Premières Nations et des Métis dans le Grand Nord
- Expérience dans le développement et la gestion des relations avec les peuples autochtones
- Au moins 4 ans d'expérience dans la mise en œuvre d'initiatives regroupant plusieurs intervenants, de préférence dans un cadre sans but lucratif
- Capacité de gérer de façon simultanée plusieurs priorités, à un rythme soutenu
- Excellentes compétences en matière d'organisation et de leadership
- Aptitudes démontrées pour la communication orale et écrite
- Compétences exceptionnelles pour la résolution de problèmes et l'établissement de relations
- Créativité et esprit d'entreprise
- Expérience de travail avec les secteurs privé et public, notamment avec le gouvernement du Canada
- Expérience de travail avec des personnes de diverses origines culturelles et ayant différentes expériences de vie
- Capacité de travailler de façon autonome et en équipe
- Un atout : capacité de travailler en et inuktitut et/ou en français

Spécifications

Ce poste contractuel débutera en février 2019 pour se terminer le 31 mars 2020, mais il pourrait être prolongé. La rémunération globale pour ce poste se situera entre 85 000 \$ et 100 000 \$. Le poste nécessitera des déplacements au pays, ainsi qu'occasionnellement du travail tôt le matin, en soirée et la fin de semaine.

Comment présenter sa candidature

Faites parvenir par courriel à Laurel Carlton, à lcarlton@communityfoundations.ca, votre CV et une lettre de présentation détaillée où vous exposez votre intérêt pour ce rôle. Dans la ligne objet, veuillez indiquer “ **Directeur/trice, Engagement du Nord** ». La date limite pour présenter sa candidature est le **18 février 2019** à 17 h (HNE), mais comme les candidatures seront examinées au fur et à mesure de leur réception, nous vous invitons à présenter rapidement la vôtre.